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Memo 
 

Aan:  de leden van de gemeenteraad 
 

Van:  het college van burgemeester en wethouders  
 

Datum:   18 november 2015 
 

Betreft:  stand van zaken Hamersveldseweg-zuid 
 

 
Geachte leden van de raad, 
 
Het vraagstuk Hamersveldseweg-zuid kent een viertal invalshoeken. Tijdens de eerste 
bijeenkomst van de denktank heeft wethouder Van Beurden deze op heldere wijze 
gememoreerd: 
-belangen (in ruime zin); 
-financiën; 
-bereikbaarheid/voorkomen sluipverkeer en 
-behoud cultuur-historische waarde Hamersveldseweg. 
 
Opdracht denktank 
Aan de denktank is gevraagd in kaart te brengen welke belangen worden gediend of 
geschonden bij uitvoering  van een aantal door de gemeente geschetste opties.   
Daarnaast zijn de leden van de denktank ‘uitgedaagd’ om de in een discussienota geschetste 
alternatieven aan te vullen (en ook deze van plussen en minnen te voorzien). 
 
De denktankbijeenkomsten liggen inmiddels achter ons. Begin november heeft de denktank 
haar eindrapport uitgebracht. Kortheidshalve wordt verwezen naar de inhoud van het 
eindrapport. 
 
De rode lijn die daarin valt te ontdekken is dat de denktank het niet verantwoord vindt de 
Hamersveldseweg gesloten te verklaren voor autoverkeer. De denktank is echter ook van 
mening dat de huidige verkeerssituatie (vrachtwagens, gewone auto’s en fietsers via één en 
dezelfde hobbelige rijbaan) hoogst ongewenst is.  Verder tilt de denktank zwaar aan behoud 
van de cultuur-historische waarde van de Hamersveldseweg. 
 
Dat de denktank unaniem van opvatting is dat een autoverbinding tussen de 
Leusbroekerweg en de Hamersveldseweg-noord in stand moet worden gehouden is een 
duidelijk signaal. Het belang dat wordt gediend met het in stand houden van een verbinding 
voor autoverkeer vindt de denktank zwaarwegend.  
 
Feitelijk staan er nog steeds twee (hoofd)richtingen open. 
 

1. de Hamersveldseweg-zuid aanwijzen en inrichten als fietspad (zonder realisatie van 

een alternatieve verbinding voor het autoverkeer in de directe omgeving). 

Randvoorwaarde is dat de langs de weg aanwezige bomen een goede 

toekomstverwachting houden/krijgen.   
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2. Het realiseren van een veilige verbinding voor zowel autoverkeer als fietsverkeer 

op/langs/naast de Hamersveldseweg. Op deze hoofdvariant zijn vele subvarianten 

mogelijk. Deze zijn allemaal benoemd in het eindrapport. 

 
Belangrijk zo niet het belangrijkste verschil tussen deze hoofdvarianten is het 
kostenaspect. Het spreekt voor zich dat de omvorming van de Hamersveldseweg-zuid 
tot fietspad aanzienlijk goedkoper is dan de aanleg van een nieuwe weg met daarnaast 
een vrijliggend fietspad. Bovendien is de eerste variant  sneller en eenvoudiger te 
realiseren.  
 
Afhankelijk welke (sub)variant wordt gekozen moet rekening worden gehouden met een 
prijsverschil van minimaal 1 miljoen euro.  
 
Nadere onderzoeken  
Vooruitlopend op de presentatie van het eindrapport van de denktank is een 
wegbouwkundig onderzoek uitgevoerd. De resultaten daarvan liegen er niet om. 
Kernboodschap is dat deze weg compleet bezweken is. Dit betekent dat de verharding 
(inclusief) de fundering in zijn geheel verwijderd moet worden om vervolgens een 
compleet nieuwe weg te kunnen opbouwen. Complicerende factor is dat de eikenbomen 
zo dicht op de rijbaan staan. Het verwijderen van de verharding en het bouwen van een 
nieuwe rijbaan kan gevolgen hebben voor de leefomstandigheden van de bomen. 
Daarom is ook een boomtechnisch bureau ingeschakeld dat opdracht heeft gekregen te 
adviseren welke maatregelen genomen moeten/kunnen worden om de bomen hier 
duurzaam in stand te houden. Een mogelijke uitkomst is dat dit bureau tot de conclusie 
komt dat de aanleg van een nieuwe weg en het handhaven van de bomen niet samen 
kunnen gaan.  
 
Het boomtechnisch advies wordt op zijn vroegst eind december 2015 verwacht. In 
afwachting van dit rapport is het uitermate lastig om uitspraken te doen over de 
toekomst van de Hamersveldseweg-zuid. Wat niet onvermeld mag blijven is dat ten 
behoeve van de uitvoering van dit onderzoek de Hamersveldseweg op korte termijn 
minimaal één week moet worden afgesloten voor alle verkeer. Dit vraagt om zorgvuldige 
communicatie met de gebruikers van deze weg.  
 
Mogelijke denkrichting 
Rekening houdend  met de wens tot behoud van de laanstructuur is het wellicht een 
optie de huidige Hamersveldseweg-zuid van een compleet nieuwe (versmalde) rijbaan te 
voorzien die uitsluitend wordt opengesteld voor personenautoverkeer en 
landbouwverkeer. Vrachtverkeer zou bij deze variant via de Ben Pon Baan en de 
Grasdrogerijweg naar de Ambachtsweg kunnen rijden. Voor fietsverkeer zou een 
vrijliggend fietspad moeten worden aangelegd achter één van de bomenrijen.  Of dit een 
realistische variant is zal mede uit het boomtechnisch onderzoek moeten blijken. 
Overigens is dit vanuit verkeerstechnisch oogpunt nog steeds geen optimale variant; de 
combinatie autoverkeer en bomenrijen langs deze smalle weg blijft een ongelukkige.  
 
Weinig kansrijke variant 
Een variant waar op voorhand grote vraagtekens bij geplaatst kunnen worden is die 
waarbij de huidige rijbaan wordt omgevormd tot fietspad, in combinatie met de aanleg 
van een autoweg langs de westzijde van de huidige bomenrij. Bij deze variant komt er 
feitelijk een nieuwe weg naast de bestaande Hamersveldseweg te liggen.  
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Deze variant is niet alleen kostbaar maar staat ook op gespannen voet met de intentie 
om het karakter van de Hamersveldseweg-zuid te behouden. Bovendien is de kans erg 
groot dat bij realisatie van deze variant de westelijke bomenrij alsnog het loodje zal 
leggen omdat de bomen bij deze oplossing aan beide zijden door asfalt worden 
opgesloten.  
 
Vervolg 
Pas na ontvangst van het boomtechnisch rapport kan het ambtelijk apparaat de feiten 
op een rijtje zetten.  Eerst moet duidelijk worden of de karakteristieke bomenrijen 
gespaard kunnen worden en zo ja welke maatregelen daarvoor genomen moeten 
worden. Wat in geen geval mag gebeuren is dat de bomen na een kostbare 
infrastructurele aanpassing alsnog het loodje leggen.  
 
Of er een variant uit de hoge hoed kan worden getoverd die recht doet aan alle 
belangen (behoud autoverbinding, behoud bomenrijen/karakter, een veilige 
fietsverbinding) blijft nog even de hamvraag. 
 
Het streven is om uw raad in maart 2016 een voorstel aan te bieden. 

 


